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Gratulálunk Nagyváradi Erzsébet kitüntetéséhez!
Tököliek százai gratuláltak, s fejezték ki örömüket Nagyváradi Erzsébet színésznő Jászai Mari-díjjal történt kitüntetése
kapcsán. A művésznővel, aki büszkén beszél gyökereiről, s a családi, baráti kötelék erejéről, a tököliek a közeljövőben sze-
mélyesen is találkozhatnak. Hoffman Pál polgármester gratulációja során ugyanis felkérte a művésznőt, hogy az „Agyigó”
című Szabó Magdát bemutató önálló estjét mutassa be Tökölön is. A program időpontjának egyeztetése folyik, várhatóan
áprilisban kerül rá sor.
A képen Nagyváradi Erzsébet művésznő és édesanyja a kitüntetés átvételét követően. Tököl Képviselő-testülete és a város
polgárai nevében is gratulálunk!

Nagyváradi Erzsébet 2004 óta játszik
A Budapesti Gózon Gyula Kamara-
színházban. Molnár Ferenc Játék a

kastélyban című vígjátékában mutatkozik be
Annie szerepében. A következő évben a Várj,
míg sötét lesz című krimiben alakítja a vak
Susyt, majd Hubay Miklós darabjában, a
Késdobálókban egy egymást marcangoló há-
zaspár női tagját.

A Gózon Kabaréban a 100 éves magyar
kabaréból ad elő dalokat és jeleneteket tár-
saival. 

A makrancos hölgyben minden Katák
legkatábbikát, a makrancos, komisz, szelídít-
hetetlen Katalint testesíti meg 2009-ben,
ugyanebben az évben a Grace és Glória című
csodálatos, életről és halálról szóló történet-
ben az ügyetlen ápolónőt alakítja Tímár Éva partnereként. 

A következő szezonban, az Adáshibában, egy nappali-
ban idézi fel színésztársaival, amint 1969-ben, a televíziózás
hőskorában miként bambulta szinte eltorzultan a nappali-
ban egy család a tévékészüléket, ahelyett hogy egymással
foglalkoztak volna. 

Irma, te édes 2011. Ő a címszereplő, kedvesen butácska
utcalány, aki Párizsban él stricik, kocsmai jómadarak és bal-
fácán betörők tarka világában. Irma jó, és a szíve is arany-
ból van, szerelemre is lobban Nestor, az örök diák iránt. 

Az emberi tisztaság és az igaz szerelem diadaláról szóló,
Tamási Áron műben, az Énekes madárban Gondos Esztert
formálja meg 2012-ben, majd a fejedelem szeretőjét, Lady
Milfordot kelti életre Schiller Ármány és szerelem című da-
rabjában.

A 2014/15-ös évad az Ez van című, a Canterbury meséket
felidéző musicallel indul, amiben két karakterben is láthat-
ták a nézők. 

2016 januárjában a Liliomfi Kamillájának vénkisasz-
szonyjelmezét ölti magára. Az előadás a színház egyik leg-
hosszabb sorozatát produkálja – talán műsoron lesz a meg-
újult színházban is. 

Anton Pavlovics Csehov Sirályának nagy-
asszonya, Irina Nyikolajevna Arkagyina szín-
házunk emblematikus karakterévé vált. Vö-
rösruhás, dekoratív kosztümjében Nagyvá-
radi Erzsébet óriási plakátja a színház
homlokzatát díszíti. A 2018/19-es évad máso-
dik felében mutatjuk be Jean-Paul Sartre em-
bert próbáló Zárt tárgyalását, amiben egy
karcos, férfias karakterben hajszolja partne-
rét halálra. 

Spiró György korszakos tragédiája, a
Csirkefej 2020 februárjában kerül színpadra.
Itt a magányában férfifalóvá váló Nő szere-
pét alakítja mély drámai erővel.

A COVID-járvány sújtotta 2020/21-es
évad Nagyváradi Erzsébet számára rengeteg
munkát jelentett. Először Molnár Ferenc

Előjáték Lear királyhoz című színházi tárgyú szatírájában
alakítja a csalfa Helént, majd Murray Schisgal szerelmi há-
romszögében, a Szerelem, óh!-ban adja Ellent, akibe két
férfi szerelmes és aki két férfiba szerelmes. Az évad végén
a Páskándi Géza szellemportréját megidézni szándékozó
monstre trilógia Léner András rendezte Hatalom – Karrier
– Bukás című előadásban tűnik fel több fontos karakterben. 

A 24. évadban, 2022 szeptemberétől Nagyváradi Erzsé-
bet szerkeszti A hónap verse rovatot a színház honlapján. A
művésznő vidám hangulatú, elsősorban gyermekeknek,
gyermekekről szóló verseket ígér erre az évadra.

Agyigó című, Gerendás Péterrel közös estje Szabó
Magda költészetébe ad bepillantást. Az előadás a mai napig
is műsoron van, ám picit megváltozva, Nagyváradi Erzsébet
férjének, Vasicsek János ihletett új dalaival és élő gitárkí-
séretével.

Nagyváradi Erszébet Jászai Mari-díja nemcsak a Mű-
vésznő pályájában fontos, nagyszerű állomás, de a színház
és Tököl város polgárai számára jelentős örömteli esemény.

Gratulálunk!
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AZ OTP Ingatlan Befektetési Alap tulajdonában levő Tököl
Sziget Center Bevásárlóközpont rendeltetés-módosítási ké-
relmet nyújtott be a Polgármesteri Hivatalhoz. A kérelem
a jelenleg üresen álló korábbi bútordiszkont területére vo-
natkozott. A 2440 m2 terület egy részén TEDI üzlet kiala-
kítását tervezik. AZ országos hálózatot építő cég ajándék,
dekorációs cikkek, játék- és íróeszközök, parti-, barkácscik-
kek és drogériai termékek fogalmát tervezi. A kérelmezőt
tájékoztattuk, hogy azt a Pest Vármegyei Kormányhivatal-
hoz kell benyújtaniuk.

A kompot üzemeltető cég tájékoztatása alapján a Tököl-
Százhalombatta kompjáraton 2023. február 13-tól menet-
rend változás kerül bevezetésre. 
A révközlekedés hétfőtől-péntekig zavartalanul közlekedik,
szombati - vasárnapi napokon azonban nem üzemel!
Előreláthatólag 2023. április 1-től az egész hetes menetrend
újraindul.

A közlekedési tapasztalatok és lakossági igények, javaslatok
alapján a Képviselő-testület döntést hozott az Eötvös Lo-
ránd út, a Csépi út és a Gárdonyi Géza utca közötti szakasz
Csépi út felől a Gárdonyi Géza utca felé történő egyirányú-
sításáról. A  változtatás előkészítése során a kihelyezett
KRESZ-táblák lefedésének elmaradása, és az így keletkezett

időhiány miatt nem történt meg a közlekedésben résztve-
vők tájékoztatása.
Köszönjük a Polgármesteri Hivatalba eljuttatott észrevéte-
leket, a hibáért elnézést kérünk.

Polgármesteri Hivatal Műszaki Iroda

kötelezettségvállalás szÚnyoggyérítésre
Az elmúlt években kiválóan megoldotta a Katasztrófavé-
delmi Igazgatóság a szúnyoggyérítési feladatokat. Sziget-
szentmiklós gesztorságával folytatódik idén is az együttmű-
ködés. A közös szúnyoggyérítésre a képviselő-testület br.
3,1 mFt-ot biztosít. Hoffman Pál polgármester elmondta,
hogy csakúgy, mint a korábbi években, ha a helyzet indo-
kolttá teszi, saját forrásból többletakciókat is biztosítanak.

külterületi utak kerültek
a város tulajdonába

A Nemzeti Földügyi Központ megbízásából dolgozó
ügyvédi iroda által előkészített megállapodást írt alá Hoff-
man Pál polgármester Dunaharasztin. Ez alapján 53 db
eddig állami tulajdonban lévő külterületi út került Tököl
város tulajdonába.

hulladékgyűjtés összeFogással
Idén is megrendezte nagyszabású akcióját a Tököli Gazdák
Vadásztársasága.A Polgármesteri Hivatal biztosította szá-

mukra a szüksé-
ges konténere-
ket.Ugyanezen a
napon a Sziget-
majorban élők
is takarítottak
környeze tük-
ben.Köszönjük
a hulladékgyűj-
tésben részt
vevők munkáját.

Újabb üzlet kerül 
a sziget Center bevásárlóközpontba

tájékoztatás a kompjárat 
menetrendváltozásáról

FigyelemFelhívás - Forgalmi rend változás
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integrált településFejlesztési 
stratégiamódosítás

A döntésre a sittlerakó rekultivációs pályázattal összefüg-
gésben volt szükség. Csak arra a területre vonatkozik, ame-
lyet a pályázat érint. A korábban mezőgazdasági terület így
alkalmassá válik arra, hogy a rekultivációt követően nap-
elempark létesüljön rajta.

együttműködés a nemzetiségi 
önkormányzatokkal

Hosszú ideje gyümölcsöző együttműködést biztosítanak a
horvát, német, szerb nemzetiségi önkormányzatokkal kö-
tött megállapodások. Miután ezeket minden évben felül
kell vizsgálni, ez most is megtörtént. A képviselő-testület
nem kívánta a megállapodásokat módosítani.

járási agrárbizottsági választás a tököli
művelődési központban

2023. február 15-én tíz területi agrárbizottsági elnök rész-
vételét várta a Pest Megyei Agrárkamara megbízottja, Ob-
reczán Ferenc levezető elnök és Gabara János területi ag-
rárbizottsági elnök Tökölre a Művelődési Központba. A ta-
nácskozáson megtörtént a Járási Agrárbizottság
elnökségének és elnökének a megválasztása. Megtisztelő,
hogy a jelenlévők Gabara Jánost választották meg a járási
szervezet elnökének. A rendezvényt követő beszélgetésen
egyeztették a feladatokat, s a mezőgazdaságban tapasztal-
ható jelenségeket. Így szó esett a gazdák szerint elfogadha-
tatlan földadóról, ami a térségben csak Szigethalmon jelent
terhet, illetve kérték a pest megyei vezetőket is a Magyar-
országon maradt ukrán gabona árhatásának ellensúlyozá-
sára.

képviselő-testületi döntések 
támogatásokról, kérelmekről

Támogatták Burlovics Attila kérelmét, mely a 2244/1 hrsz.
alatti névtelen utca elnevezést Szirka közre kérte változ-
tatni.
100 eFt-tal támogatták a Dr. Bakonya Mária Emlékalapít-
vány kérelmét, mellyel egykori igazgató asszony emlékét
ápolva a Szakorvosi Rendelő kiemelkedően dolgozó mun-
katársát ismernék el.
Elfogadták a 2021. évi közösségi támogatások elszámolá-
sára benyújtott pénzügyi elszámolásokat és beszámolókat.
Felülvizsgálták a Bölcsődei étkezési díjakat is. A Bölcsőde
2022. februárjáig saját konyhán állította elő a napi ellátás-
hoz szükséges ételt. Azóta a Szigethalom által fenntartott
Nebuló Közétkeztetési Intézménytől vásároljuk a szolgálta-
tást. A szerződés lehetőségei szerint a cég a kialakított ár
korrekcióját kérte. A bizottságok és a testület elfogadta a
nettó 1.670 Ft/adag + 27 % ÁFA díjat, s a kiszállítás 8.000
Ft/nap + 27 % ÁFA összegét. A napirend során megvitatták
az óvodákban és az iskolában kialakult minőségromlást, s
a lehetséges változtatási döntéseket.
döntöttek négy fő 16 évet betöltött fogyatékkal élő sze-
mély nappali ellátásáról a Szigethalmi Egyesített Népjó-
léti Intézményben. Az ellátáshoz szükséges kiegészítés
33.360.-Ft/ nap/ 4 fő költségét a 2023. évi költségvetésben
biztosítják.

Új orvos a 2. számÚ háziorvosi körzetben
Dr. Balla Mária nyugdíjba vonulását követően – akinek ál-
dozatos munkáját ezúttal is köszönjük – a körzet betegeinek
ellátását dr. Békássy Szabolcs és kollégái a Co-Medi-Catus
Kft. segítségével oldottuk meg. A képviselő-testület döntése
alapján, amennyiben Dr. Zámbó Mónika Magdolna a pra-
xisjogot megkapja, s praxisengedélyhez jut, a doktornővel
feladatellátási szerződést kíván kötni. A képviselő-testület
felhatalmazta Hoffman Pál polgármestert az előszerződés
és feladatellátási tervezetek összehangolására és aláírására.
Amennyiben a folyamat problémamentesen alakul, legké-
sőbb 2023. április 1-től munkába lép az egyébként belgyó-
gyász szakvizsgával rendelkező doktornő.
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Mayer Nóra: február hónap mindig iz-
galmas a települések életében, hiszen a költ-
ségvetést február végéig kell elfogadniuk a
települések vezetőinek, képviselő-testületei-
nek. Volt testületi ülés a közelmúltban Tö-
kölön is, rendkívüli ülésen, nem túl sok na-
pirenddel, de a költségvetés is napirenden
szerepelt, mint legfontosabb napirend. Ho-
gyan alakult a szavazás ezen az ülésen?

Hoffman pál: a jogszabályok miatt be kell nyújtanunk a
költségvetést február közepéig. A hónap utolsó hetében
szoktuk tartani a soros üléseinket, de úgy voltunk vele, ha
már egyébként is összejövünk, akkor néhány olyan témát,
amit meg tudunk oldani ezen a rendkívüli ülésen, előre
hozzuk. A lényeg, hogy első olvasatban ellenszavazat nélkül
elfogadtuk a 2023. évi költségvetést. Foglalkoztunk a követ-
kező három évre vonatkozóan az adósságot keletkeztető
döntéseinkkel. A korábbi fejlesztési hiteleink közül a közel-
jövőben lejár a bölcsődére felvett hitel, s a 400 milliós fej-
lesztési hitelnek a kötelezettségeit is bemutattuk, ez 2023-
ban 250 M Ft. Intézményeknek létszámstopfeloldási lehe-
tőségeket adtunk, intézményi pénzügyi megtakarításokat
csoportosítottunk át. Lényeges döntés volt még a Napsugár
és a Horvát Óvoda bővítésére és felújítására a kiviteli terv
elkészítésére bekért ajánlatok elbírálása. A Ház Plusz Kft-t
bíztuk meg a kiviteli terv elkészítésével. Foglalkoztunk a
H6-os HÉV-vonalra készített településrendezési szabályozás
módosításáról is. Támogattuk Novák Sándor rendőrkapi-
tányi kinevezését. Elfogadta a képviselő-testület az óvodák
és a bölcsődék nyitvatartási rendjét és ügyeleti szabályait. 

M.N.: ez mind-mind nagyon fontos napirendi pont, de a költség-
vetésről egy kicsit bővebben is érdemes beszélgetni. A számok tük-
rében hogyan alakult ez az idei esztendő, tekintettel arra, hogy az
elmúlt időben elég nehéz időszakot, éveket élünk. Nem egyszerű
így tervezni.

H.p.: Ez így van. Nem ez az első ilyen évünk, ennek a cik-
lusnak a három éve egyre nehezebbé vált. Egyre szoro-
sabbra kellett húzni a nadrágszíjat. Bár soha ilyen magas
nem volt a költségvetés, nincsenek álomszámok. Ez köszön-
hető a két pályázatnak, amely megmaradt, köszönhetően a
kormánydöntésnek. A Napsugár és Horvát Óvoda bővítésére
kaptunk 730 milliót, és a sittlerakó rekultivációra 300 milliót.
Ezt a rekultiválás teszi lehetővé, de később napelemparkot
tervezünk a területre. Így 3 milliárd körül alakul a költség-
vetésünk. A működési költségek kialakítása és elfogadása az,
ami nagyon komoly megfontolásokat igényelt. Ez a költség-
vetés is a szigorításokról szól, s nem új kötelezettség-vállalá-
sokról. A célunk, hogy az eddigi kedvező körülményeket,
amelyek között Tököl működött, fenn tudjuk tartani. El-
mondható, hogy a rend, a biztonság a fejlődés garanciája,
és az egységes képviselő-testület. Az első kérdést le is tudom
zárni azzal, hogy beszámolok a napirendekről történő sza-
vazásokról. 8 napirendet tárgyaltunk, ebből 7 napirendet 11
egyhangú szavazattal fogadott el a képviselő-testület. A költ-
ségvetés volt az egyetlen, ahol 7 igennel és 3 tartózkodással
szavaztak a képviselők. Ez nem meglepő, az ellenzéki képvi-
selők a korábbi években sem támogatták a költségvetést, amit

őszintén sajnálok, mert ez azt jelenti, hogy nincs közük azok-
hoz a változásokhoz, fejlesztésekhez, amelyeket a mostani, s
a mindenkori költségvetésünk eredményez.

Amikor arról beszélek, hogy az eddigi kedvező állapotokat
akarjuk fenntartani Tökölön, akkor kapcsolódni tudok
Orbán Viktor miniszterelnök úr mondatához. 

Nekünk is van mit megvédenünk! Hiszen a kötelezően el-
végzendő feladatok teljesítése magától értetődő, de emel-
lett az önként vállalt kötelezettségeinket is teljesíteni tud-
juk. Az ehhez szükséges intézményeket, a Sportcsarnokot,
a Művelődési Központot, a Városi Uszodát fenntartjuk. A
közösségi élet támogatására továbbra is biztosítunk forrá-
sokat, induláskor 50 M Ft körüli nagyságrendben, és az új
beruházásainkat is végig fogjuk vinni. 

A fejlesztési számokról már beszéltem, ez közel 1 milliárd
forint. A működési költségek 1 milliárd 700 millió forint
körüli összeget jelentenek. Az adóbevételeknél van jelentős
változás. Az iparűzési adónál nem kapunk kompenzációt,
mert nem kerül el tőlünk az 50 %, amit 2022. év végén kom-
penzáltak. Így 3 milliárd Ft Tököl költségvetése. Sosem volt
még ilyen magas. Arról is örömmel beszélek, hogy sosem
volt ilyen erős a város gazdasága. Az energia-áremelések,
korábban a Covid járvány miatti korlátozások befolyásolták,
befolyásolhatták a cégek életképességét. Örömmel látjuk,
hogy a tököli cégek erősek. Mi is vigyázunk arra, hogy a
terheik mérsékeltek legyenek. Cél, hogy az általunk mér-
sékelten kialakított adóterhek a város működéséhez szük-
séges helyiadó bevételeket azért biztosítják. 

M.N.: polgármester úr, lehet, hogy általános a kérdés, de mitől
tekinthető ilyen szilárdnak és erősnek Tököl gazdasága, költség-
vetése ebben a nehéz helyzetben is?

H.p.: Az alap, hogy takarékosan működünk, s a város gaz-
dasága erős, és a helyiadó bevételeink teljesülnek.  Ez a
kérdés messzire vezet. Hogy a költségvetésünk stabil, az kö-
szönhető a korábbi évek vagy akár évtizedek megtakarítá-
sokat eredményező döntéseinek is. Hogy csak néhány pél-
dát említsek, a víz-, csatornaüzemeltetésnél 2013-ban a
helyi cég vezetője jelezte, hogy 50-60 milliós költségvetési
kiegészítésre van szükség. A további működéshez a Fővárosi
Vízművekkel kötött megállapodásunk alapján ezt nem kel-
lett átadni, gyakorlatilag közel félmilliárdos megtakarítást
eredményezett ez a döntésünk 9 év alatt.  Volt nyomás raj-
tunk  a helyi orvosi ügyelet létesítésére, miközben mi úgy
gondoltuk, hogy a Szigethalommal kialakított központi
ügyelet megfelelő módon működik és a városnak csupán 2
millió forintjába kerül. Ott, ahol helyi orvosi ügyeleteket
működtettek, a szolgáltatás színvonala hasonló, de beleke-
rül a településnek 40-50 millió forintba évente. Tehát egy
tíz éves időszakban ez szintén 400-500 millió forintos terhet
jelentett volna. Csak ez a két döntés évente 100 M Ft meg-
takarítást jelent. De beszélhetnék azokról a feladatokról is,
amelyeket szerződésekkel oldunk meg, így a közétkeztetés-
ről, vagy a szociális ellátás bizonyos feladatainak szerződés-
sel történő megoldásáról. Ezek is több 10 M Ft-os tételt je-
lentettek volna évente. A legutolsó döntésekről is tudok be-
szélni, ezek az energiahatékonysági intézkedéseink.

Tököl gazdasági lehetőségei a földrajz hatalmában
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Az internetes médiában és a testületi ülésen is felmerült,
hogy Tököl csak 50 M Ft-ot kapott az energia többletkölt-
ségeinek ellensúlyozására. Kicsit furcsa is, hogy magya-
ráznom kell, hogy ez azt jelenti, hogy jól állunk. Mert a
legjobban az áll, aki semmi támogatást nem kapott. Ez
két dolgot jelent, vagy olyan magasak a helyiadó bevéte-
lei, hogy elbírja a költségvetése, vagy olyan energiahaté-
konysági beruházásokat hajtottak már végre, amelyekkel
megelőzték az energia-áremelkedés többletköltségeit. Mi
ezzel az 50 millióval rendben vagyunk. Nem sorolom fel
azokat a döntéseket, amelyeket ezen a területen hoztunk,
de látom, hogy más települések most kezdenek bele a
LED-es közvilágítás, a napenergia-hasznosítás kiépíté-
sére, nem cseréltek nyílászárókat, nem történt meg az in-
tézményi homlokzatok és a tetők szigetelése, nem korsze-
rűek a fűtési rendszereik. Nálunk mindez megvalósult.
Az 50 M Ft rendben van, ráadásul nagy előny, hogy mi
ezeket a beruházásokat már elvégeztük. Más települések
milliárdos beruházások előtt állnak, ezeken mi túl va-
gyunk. 

M.N.: Tököl költségvetéséről esett szó az elmúlt percekben bőveb-
ben. Ha már számok is elhangzottak és részletekbe is belement pol-
gármester úr, akkor talán azt is fontos lehet hangsúlyozni, hogy
itt nyilván a hivatal és megannyi intézmény munkatársa, vezetői
is sokat tevékenykednek és dolgoznak azért, hogy összeálljon évről-
évre a költségvetés, de van egy külső, objektív szemlélője is annak,
hogy hogyan áll össze egy költségvetés. Egy szakvélemény is érkezik
ilyenkor általában a költségvetések mellé, a könyvvizsgáló cég
megállapításai mit mutatnak?

H.p.: Mi évek óta a Csabai-szabó szakértői kft-vel dolgo-
zunk. Megítélésem szerint nagy hozzáértéssel kezelik a
tököli ügyeket, a költségvetést és a beszámolókat. Ez a
képviselő-testület többségének a megelégedésére szolgál, a
bizalmat erősíti. Minket megnyugtat, hogy úgy ítélték meg,
hogy a tervezett előirányzatok megalapozottak mind a be-
vételi, mind a kiadási oldalon, és a rendelettervezetet vitára
és rendeletalkotásra alkalmasnak tartották. Ezért is fogadja
el minden évben a település képviselő-testülete bizalommal
a költségvetést.  A polgármesteri hivatali munka precizitása
a természetes alapja ennek.

A bizottsági ülésen a részleteket illetően adtam tájékoztatást
arról például, hogy 

- A béreket az új jogszabályokhoz igazítottuk, 
- Az intézményi működést, a szociális ellátás feltételeit

megteremtettük. 
- A fejlesztési hitelhez kapcsolódó kamat- és tőkefizetési

kötelezettségünket szintén rendezni tudjuk. 
- A megemelkedett energiaárak költségvetési fedezetét

is biztosítottuk, ez azért azt jelenti, hogy több, mint
kétszeresét kell erre a tételre fordítani. Forrást bizto-
sítunk további energiatakarékosságot eredményező
fejlesztésekhez, elsősorban egyelőre a meglévő rend-
szereink korszerűsítésében gondolkodunk. Itt elsősor-
ban a napenergia-felhasználást helyezzük előtérbe.

- A pályázatokhoz szükséges saját erőt előteremtjük.
Beszélek mindig a nem kötelező feladatainkról, ame-
lyek Tököl szellemiségéhez, kultúrájának, hagyomá-
nyának a megőrzéséhez fontosak. Ezekben a vállalá-
sainkban is benne tudunk maradni. 

- A szükséges intézményeket fenntartjuk, nagyon érté-
kelik a tököliek, hogy nem zártuk be a Városi Uszodát,
a Művelődési Központot és a Sportcsarnokot sem, mi-
közben látjuk, hogy a környezetünkben születtek ilyen
típusú döntések. 

- Az energiamenedzsment dokumentumait és a számo-
kat elkészítettük, a szükséges energiatakarékossági in-
tézkedéseket is meghoztuk, és ezeket tartjuk is. 

- A közösségi támogatások esetében el kell oszlatnom
félreértéseket, mert egy téves szám, félmillió forint
merült fel, hogy ilyen összeggel segítjük csak a kö-
zösségeket. Ez nem így van, közel 60 M Ft az, amit
a tököli közösségek támogatására a költségvetésben
biztosítunk. Ez jelenti a történelmi egyházakat,
érinti a horvát, német és szerb nemzetiségeket és
érinti a sportcsapatokat, a Délszláv Táncegyüttest, a
Kick-box Egyesületet, a Művészeti Iskolát, tehát a
nagyobb közösségeink eleve költségvetési támogatás-
ban részesülnek. Ezen kívül van egy kisebb pályázati
keretünk, másfél millió forint körül, amit a kisebb
közösségek számára nyújtunk lehetőségként. Van-
nak közösségek a szigorítások kapcsán, akiknek in-
duláskor 50 %-os támogatást tudtunk adni, év köz-
ben kiderül, hogy ez az 50 % egy egész éves keretet
jelent, vagy félévkor hozzá tudjuk rendelni a műkö-
désükhöz a másik 50 %-ot is. Emellett nagyon fon-
tosnak tartom, hogy az ingyenes helyiséghasználat
lehetőségét garantáljuk, illetve ahol fizetniük kell,
ott a bérleti díjnak megfelelő összeget támogatásban
átadjuk a közösségnek. 

- Felmerült a Duna-Média Televízióval és a Lakihegy
Rádióval kötött szerződésünk összege is. A nyilvános-
ságot rendkívül fontosnak tartjuk, azt a folyamatos
többcsatornás tájékoztatást, amit a Lakihegy Rádió, a
Duna-Média, a helyi újság a Tököli Tükör,  a városi
honlap és a Facebook oldal jelent, ezt továbbra is fenn-
tartjuk. 

El szoktam mondani, hogy olyan településekkel vagyunk
versenyben, amelyeknek nálunk jóval nagyobb költségvetési
mozgástere, helyiadó bevétele van. Fontos, hogy ezt tudják
az emberek. A földrajz hatalmában vagyunk. Tapasztaljuk,
hogy az autópályák környékén lévő települések nagy terü-
letekkel rendelkeznek, és a fejlesztések elsősorban náluk
jelentkeznek. A fejlesztések haszna is ott csapódik le. A hát-
rányokból azonban mi is részesülünk, például a zsúfolttá
váló közlekedésből. A képviselő-testület és a Polgármesteri
Hivatal szerencsére alkalmazkodik ehhez. Itt nem lehet las-
san reagálni. Minden nap számít.

Azt tapasztalom, a tököliek látják, hogy a vezetés egysége,
a képviselők, bizottsági tagok együttműködése, az intézmé-
nyi és költségvetési stabilitás erős alap a versenyhátrányok
kiküszöböléséhez. Így tudunk versenyben lenni az autópá-
lya melletti városokkal.

Örülök annak, hogy sokan úgy ítélik meg, Tököl sok tekin-
tetben elöl jár. Beszéltem a LED-es beruházásokról, az
energiatakarékossági intézkedésekről, az intézményi mű-
ködésre kialakított takarékos létszámkereteinkről. A beru-
házásokról szólva elmondhatom, hogy nem adtunk vissza
még támogatást, az építkezéseink a vállalt határidőre és a
szerződés szerinti áron, kiváló minőségben teljesülnek.
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Talán ennek is köszönhető, hogy gyakran keresnek meg
bennünket más településekről és használják tapasztalata-
inkat, szívesen segítünk.

A beszélgetés elején elhangzott, hogy az egész országban
nehezednek a működési körülmények. Ezt mi is tapasztal-
juk, de az elmúlt három év azért bizonyíték arra, hogy jól
mértük, jól mérjük fel azt, hogy mi vár ránk. Eddig sikere-
sen alkalmazkodtunk. Természetesen a mostani költségve-
tés elfogadása során is abban bízunk, hogy ez most is így
lesz. A 2023-as költségvetés is egyensúlyban marad. Előre
lépünk azokban a feladatokban, amelyeket a tököliek elvár-
nak tőlünk. Ehhez hozzátartozik, hogy el kell utasítanunk
mindent, ami a munkában bizonytalanságot okoz. Van,
amikor tudatos, de van, hogy hozzá nem értést és informá-
cióhiányt mutat. Felmerültek a költségvetési vitában is kér-
dések, felvetések, amelyek ide sorolhatók. Nyilvánvaló,
hogy azok a javaslatok, amelyek több százmilliós, vagy mil-
liárdos költségvetési igényt jelentenek, a mai helyzetben
nem támogathatóak. Ráadásul úgy biztosan nem, hogy for-
rásmegjelölés sincs megadva.

M.N.: Az imént a közelmúltban tartott rendkívüli testületi ülésről
beszéltünk, de egy önkormányzat munkájához hozzátartozik az is,
hogy bizottsági ülések is vannak. A testületi ülések talán egy kicsit
nyugodtabbak, és kevesebb kérdés vetődik fel. A bizottsági ülések
szolgálnak színtérként ahhoz, hogy javaslatokat vitathassanak
meg. Hogyan zajlott a bizottságoknál a költségvetés előkészítése,
megvitatása? Milyen felvetésekkel találkozott polgármester úr?

H.p.: Testületi ülésekről leadott videók valóban nem tük-
rözik az érdemi munkát, hiszen itt már elfogadott és a bi-
zottságok által támogatott javaslatokról szavazunk. Van
egy élményem ezzel kapcsolatban. 1991-ben voltam a ké-
sőbbi németországi testvérvárosban, Klein Rönnauban,
ahol végig ültem két testületi ülést, volt olyan, hogy 20 na-
pirendet fogadtak el egy óra alatt, miközben mi itthon dél-
után öttől hajnal háromig tárgyaltunk nagy lelkesedésünk-
ben. Amikor megkérdeztem Peter Kurt Würzbach polgár-
mestert, hogy ez hogy’ lehetséges, azt válaszolta: amelyik
előterjesztéshez testületi ülésen két kérdésnél, javaslatnál
több érkezik, az nincs előkészítve, azt le kell venni a napi-
rendről. Ez nekem nagy tanulság volt. Úgy gondolom, hogy
a jó bizottsági munka alapja a precíz előkészítés. Ez a leg-
fontosabb, s a Polgármesteri Hivatal ennek megfelelően
dolgozik.  

Most is így volt. A bizottsági ülésen hangzottak el javaslatok,
Gergics Illés alpolgármester a Fidesz-KDNP csoport veze-
tője jelezte a megbeszélés elején, hogy a csoport korábban
végigtárgyalta a költségvetést és a többi napirendet, azt
megismerték, és egységesen támogatják a határozati javas-
latokat. Farkas Zsuzsanna képviselő asszony élt írásos javas-
latokkal, ezeket az írásos javaslatokat kiosztottuk a bizottsági
ülésen. Mindenki megismerte azokat. Megadtam/adtuk a
válaszokat is, amelyek ehhez kapcsolódtak. 

Házigondozói státusz létesítését javasolta, miközben ennek
az ellátásnak a megoldására van egy megkötött szerződé-
sünk a Nyírfaliget Idősotthonnal, és el is látják ezt a felada-
tot. A javaslat megfogalmazásában és a médiában is talál-
kozom félreértéssel, mert itt ingyenes házhoz járó beteg-
ápolásról, gondozásról beszélnek, miközben ilyen nincsen.
A kormányrendelet szerint jövedelemtől függően óradíjas

térítési díjat számolnak fel a gondozásért. Út- és járdaépí-
tési feladatokat is megfogalmaztak. Tájékoztatást adtam
arról, hogy ilyen program van, a testületi tagok és a többiek
erről tájékozottak. A nyilvánosságban is folyamatosan
adunk arról tájékoztatást az elvégzett járdaépítésekről, út-
karbantartási munkálatokról, arról, hogy hol tartunk.

M.N.: A járdaépítési programról gyakorlatilag évről-évre, félév-
ről-félévre beszámolnak a település közösségi felületén is. 

H.p.: Szó szerint így van, azt javasoltam, hogy a honlap, a
facebook, a Lakihegy Rádió és a Duna-Média és a Tököli
Tükör segítségét vegyék igénybe, tájékozódjanak ezekből.
Ha tájékozódnak, akkor látják, hogy a hátralévő feladataink
a területen minimum 3-4 százmilliós programot jelentenek.
Volt javaslat a polgármesteri gépjárműhasználattal kapcso-
latban is. A képviselők többsége indokolatlannak tartotta a
2500 km-ről 1500 km-re csökkentésre vonatkozó javaslatot,
és nem támogatták.  A csapadékvíz-elvezetésre is érkezett
javaslat. A felvetés nem vette figyelembe, hogy az elmúlt 3
évben 480 M Ft-os programot vittünk végbe, amivel a leg-
fontosabb problémát megoldottuk az északi városrészben.
Arról is adtam információt, hogy a villámesőzéseknél, ami-
kor sürgős döntéseket kell hozni, azonnal intézkedünk. Ter-
mészetesen, ha pályázati forráshoz lehet jutni, akkor a csa-
padékvíz-elvezetési programot is folytatjuk. A Szigetmajor-
ban élők problémáival is törődünk. Ismerem az ott élő
családok megélhetési gondjait, sőt ismerik a hivatal mun-
katársai is. Nincsenek könnyű helyzetben ezek a családok.
Az elmúlt évben rendkívüli támogatásokkal, tűzifával, hul-
ladékszállítás biztosításával segítettünk. Az ideális lakhatási
feltételek javítása lenne, de ezt saját forrásból, költségve-
tésből nem tudjuk megvalósítani. Olyan pályázati lehetősé-
gekre várunk, amellyel az ott élő 10-11 családnak segíteni
tudunk. A legnehezebb körülmények között élők rezsitá-
mogatási rendszere is felmerült, ezt is megvitattuk. A tava-
lyi évben minden hozzánk érkező igényt kielégítettünk.
Ebben az évben még félmillió forinttal meg is emeltük az
erre vonatkozó keretet. Biztosak vagyunk benne, hogy ezt
a feladatot is megoldjuk. 

Összességében elmondható, hogy olyan javaslatokat, ame-
lyek többszázmilliós többletforrást igényelnek, a költségve-
tésből nem tudunk megoldani. Azokat a javaslatokat, ame-
lyeket megoldottunk szerződéssel vagy a megfelelő keret
biztosításával, szintén nem kellett támogatnunk.

Az idei évünk olyan, mint a korábbi évek, küzdünk, mint
minden más település, a százmilliós nagyságrendű megta-
karítási kényszerrel, és megvédjük azokat az eredményeket,
amelyeket eddig elértünk. Folyamatban van a 2026-ig szóló
Város- és Gazdaságfejlesztési Program aktualizálása, és
rendkívül fontos, hogy a szabályozási döntéseinkkel a jövő-
beni tököli fejlesztési irányokat is meghatározzuk. Bízom
abban, hogy a költségvetést végigvisszük, s abban is, hogy a
jelenleg előkészítés alatt lévő beruházásaink mellé a Ma-
gyarországnak járó Európai Uniós forrásokból további le-
hetőségeket tudunk majd megragadni.

A 2023.02.21-én a Lakihegy Rádióban elhangzott 
beszélgetés szerkesztett változata
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ellenszavazat nélkül Fogadták el a képviselők a költségvetést
2023. február 14-ei képviselő-testületi ülés

A bizottsági vita és az elfogadott javaslatok jól előkészített
napirendeket és határozati javaslatokat mutatnak. A két ülé-
sen, a 31 szavazás során összesen 2 nem szavazat és 7 tar-
tózkodás született. A képviselő-testületi döntéseket meg-
előző külön-külön lefolytatott bizottsági szavazások is eze-

ket az arányokat mutatják. Ennek tükrében különösen ért-
hetetlen az a hangulatkeltés, ami a testületi és bizottsági
munka körül folyik. Személyes részvétellel vagy a videófel-
vételek megtekintésével minden érdeklődő pontos képet
kap a bizottságokban és a képviselő-testületi ülésen folyó
munkáról. 
Részt vett 11 képviselő: Hoffman Pál, Ágics Antal, Csurcsia
István, Farkas Zsuzsanna, Füle Zoltán, Gergics Illés, Kiss
László, Malaczkó István, Vaslaki Judit, Vejmola István,
Vukov Máté. 
Bejelentés nélkül távol: Karászi László.

tanulságos bizottsági vita – elFogadásra javasolt költségvetés
Február 15-e a költségvetés beter-
jesztésének határideje. Ez február
14-én megtörtént. A bizottságok
határozatképesek voltak, a felme-
rült kérdéseket Csabai Gergely
könyvvizsgáló, Gaál Ágnes jegyző
és Hoffman Pál polgármester
megválaszolták. Gergics Illés al-
polgármester tájékoztatta a ta-
nácskozást, hogy a testület Fidesz-
KDNP képviselői előzetesen megtárgyalták a költségvetést
és a többi előterjesztést, azokat a szavazás során támogatni
tudják. 
A Pénzügyi, Településfejlesztési, Környezetvédelmi és

Ügyrendi Bizottság 9 igen, 1 nem
és 2 tartózkodás szavazattal az
alábbi határozatban javasolja
Tököl Város Képviselő-testületé-
nek a 2023. évi költségvetési ren-
delet megalkotását.
A Szociális és Egészségügyi Bizott-
ság 8 igen és 1 tartózkodás szava-
zattal javasolja Tököl Város Kép-
viselő-testületének a 2023. évi költ-

ségvetési rendelet megalkotását.
Az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság 8 igen, 1 nem
és 1 tartózkodás szavazattal Tököl Város Képviselő-testüle-
tének a 2023. évi költségvetési rendelet megalkotását.

        
     

                
                

             
                

             
   

                  
         

     

Napirend Szavazások 
1.) A helyi önkormányzat a saját bevételeinek és 

adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 
kötelezettségeinek a költségvetési évet követő 3 
évre várható összegének meghatározása 

11 egyhangú igen 

2.) 2023. évi költségvetési rendelet megalkotása  7 igen, 3 tartózkodás 
3.) Létszámstop feloldási kérelmek 11 egyhangú igen 

4.) A Napsugár Óvoda egyes személyi juttatás és 
járulékai előirányzat megtakarítások 
átcsoportosítása 

11 egyhangú igen 

5.) „Tököl Város Önkormányzat fenntartásában lévő 
Napsugár és Horvát Óvodák bővítésére és 
felújítására vonatkozó kiviteli terv elkészítésére 
kiírt tervezői pályázat elbírálása 

11 egyhangú igen 

6.) Tököl közigazgatási területén haladó H6 HÉV-
vonalra készített Településrendezési eszközök 
módosítása 

11 egyhangú igen 

7.) Véleménykérés a rendőrkapitány kinevezéséhez 11 egyhangú igen 

8.) Az óvodák és a Bölcsőde zárva tartása, ügyeleti 
rendje 

11 egyhangú igen 

 

együttműködés és tudatosság
- 3 mrd Ft Fölött a 2022. évi költségvetés

2023. február 23-ai képviselő-testületi ülés
A döntés-előkészítés precizítása mellett az együttműködő-
képesség és tudatosság az eredményes bizottsági, testületi
működés titka. Büszke vagyok arra az egységre, ami az el-
múlt 3 évben megnyilvánult és amit az idei testületi dönté-
sek is mutatnak. A február 23-i soros ülésen 23 napirendet
tárgyaltunk, s a jelenlévő 11 képviselő részéről 2 napirend-
nél 1-1 nem szavazat született. A 2022. évi költségvetés har-
madik módosítása során a két nyertes beruházás támoga-
tását is figyelembe véve 3 Mrd Ft fölé került a tavalyi költ-
ségvetés. 
Részt vett 11 képviselő: Hoffman Pál, Ágics Antal, Csurcsia
István, Farkas Zsuzsanna, Füle Zoltán, Gergics Illés, Kiss
László, Malaczkó István, Vaslaki Judit, Vejmola István,
Vukov Máté. 
Bejelentéssel távol: Karászi László.

           

      

          
            

               
              

             
             

             
              

    

Napirend Szavazások 
1.) Beszámoló a két ülés között történt eseményekről és 

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
11 egyhangú igen 

2.) 2022. évi költségvetési rendelet módosítása 9 igen, 2 tartózkodás 
3.) 2023. évi közbeszerzési terv 11 egyhangú igen 
4.) A Képviselő-testület 2023. I. féléves munkatervének 

elfogadása 
9 igen, 1 tartózkodás, 
1 nem 

5.) Szerződés megújítása az információbiztonsági 
szolgáltatás igénybevételére (Ibtv.) 

11 egyhangú igen 

6.) Napsugár és Szivárvány Napközi Otthonos Óvoda 
együttműködése a Tököli Birkózó SE-vel 

11 egyhangú igen 

7.) Óvodák együttműködése a Magyar Labdarúgó 
Szövetséggel 

11 egyhangú igen 

8.) Művelődési Központ és Könyvtár 2023. évi 
rendezvényterve 

11 egyhangú igen 

9.) Óvodavezetői álláspályázatok kiírása 11 egyhangú igen 
10.) Főépítészi feladatok ellátására vonatkozó megbízási 

szerződés módosítása 
11 egyhangú igen 

11.) Tököl Városi Uszoda nyitva tartása a 2023. évben 11 egyhangú igen 
12.) Bölcsőde nyitvatartási idejének módosítása 11 egyhangú igen 
13.) A városi Bölcsődében ellátott gyermek szüleivel 

kötendő megállapodás módosítása 
11 egyhangú igen 

14.) Polgármester szabadságtervének jóváhagyása 11 egyhangú igen 
15.) Külföldi állampolgár ingatlan szerzési ügye 10 igen, 1 tartózkodás 
16.) Beszámoló az elmúlt 30 év út, járda, parkolóépítési 

program állásáról és az aktuális feladatok ismertetése 
11 egyhangú igen 

17.) Tököl Lovas Sport Egyesület név- és címerhasználati 
kérelme 

11 egyhangú igen 

18.) Szentes Város Önkormányzatának 2022. évben 
megítélt 100.000.-Ft összegű támogatás felhasználási, 
valamint elszámolási határidejének módosítása 

11 egyhangú igen 

19.) Földgáz energia beszerzése  11 egyhangú igen 
20.) Terület bérbeadásának kérelme – Novara Coop Kft. 11 egyhangú igen 
21.) Duna-Média Televízió műsoridő vásárlási szerződés 

hosszabbítása 
9 igen, 1 nem, 1 
tartózkodás 

22.) A Tököli Általános Iskoláért Alapítványnak 2022. 
évben nyújtott támogatás felhasználási, valamint 
elszámolási határidejének módosítása   

11 egyhangú igen 

23.) 2. számú háziorvosi körzetre vonatkozó feladat-
ellátási szerződés módosítása 

11 egyhangú igen 
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… éppen annyit, amennyi járt nekünk! Túl vagyok
azon, hogy meglepődjek, hogy vannak, akik a közvéle-
mény félrevezetésével, vádaskodással akarnak ismertséget
szerezni, ám a mostani facebook komment helyzet maga
a „Kész átverés” show. Nézzük tehát a valóságot. A ma-
gyar kormány 44 Mrd Ft -tal támogatta száznegyvennégy,
10.000 fő fölötti település költségvetését hogy az energiaár
emelkedésből adódó többletköltségeiket fedezni tudják.
Hónapok óta írom, hogy ez Tökölön kb. 50 M Ft-os ösz-
szeg. 

Miért ennyi és miért mások az összegek más települések
esetében?

A válaszhoz, mint az elmúlt 30 évben, most is elég a
„józan paraszti” gondolkodás:

1. Ahol több, nagyobb, kötelező feladatot ellátó intéz-
mény, óvoda, bölcsőde, védőnői szolgálat, Sportcsar-
nok, Művelődési Központ és egyéb közösségi tér van,
ott több áram és gáz fogy.

2. Több áram fogy természetesen a nagyobb települé-
sek hosszabb közvilágítási hálózatain is.

3. Nagyobbak az áram-és gázköltségek, ott is, ahol
eddig kevesebbet fordítottak a hatékonyabb energia-
felhasználást eredményező intézményi nyílászáró-
cserékre, a homlokzat- és tetőszigetelésekre, a kor-
szerű fűtésrendszerek kiépítésére, energiatakarékos
kazánok vásárlására, s az alternatív energiafelhasz-
nálást biztosító napkollektorok elhelyezésére, illetve
az intézményekben, a közvilágításban energiataka-
rékos LED világítás kiépítésére.

4. Nagyobb költségek alakulnak ki azért is, mert a tele-
pülések eltérő összegű áram-és gázszerződésekkel
rendelkeznek, ráadásul ezek lejárati határideje is kü-
lönböző.

Mint a fentiekből látszik, az azonos méretű települések
között is lehetnek jelentős különbségek.

Természetesen büszkék vagyunk rá, hogy a kedvező árú
és határidejű szerződéseink, az eddig elvégzett korszerűsí-
tések, a LED-es világítás, a korszerű kazánok, ajtók és ab-
lakok cseréje, az épületszigetelések és a napkollektorok ko-
moly megtakarítást eredményeznek. Az elmúlt években ál-
talunk elvégzett, megtakarításokat eredményező
beruházások sok településen még elvégzendő milliárdos
költségigényű feladatot jelent. 

A körülbelül 30%-os energiamegtakarítás azt jelenti,
hogy az elmúlt 4 évben 100 millió Ft körüli költségvetési
megtakarítást értünk el. Ha ez nem valósult volna meg,
most kb 75-80 M Ft többletköltséggel kellene számolnunk
2022-re.

Fontos tény és nagy előny, hogy jelentős költségű beru-
házásokon vagyunk túl. Természetesen a jövőben is minden
lehetőséget kihasználunk energiaköltségeink csökkenté-
sére. Tudom, el kell fogadnunk a tájékozatlanságot, felké-
születlenséget mutató véleményeket is, de kötelességünk
felhívni a figyelmet a veszélyre, amelyet ezek terjesztése je-
lent. A tudatos lejáratás színvonal alatti és méltatlan Tököl-
höz, s ahhoz a munkához, amellyel a város jövőjét alakítjuk. 

A fenti munkákról tájékoztattuk a döntéshozókat és
Tököl teljes nyilvánosságát. A Tököli Tükör 2022. évi 3. és
4. számában, a városi honlapon és a Tököl, tények, köz-
ügyek facebook oldalon, a Lakihegy Rációban mindez visz-
szamenőleg is megtalálható. A könnyebb követhetőség ked-
véért itt is felidézzük ezeket a cikkeket.

Az energiaköltségekkel kapcsolatos támogatással össze-
függésben figyelembe vették a települések helyi adóbevé-
teleit, az adóerőképességet is. A közmeghallgatáson szöve-
gesen és táblázatokon is bemutattam helyi adóbevételeink
növekedését, amelyet a beruházásokat vonzó döntéseinkkel
értük el. A Csépi úti iparterületnek, a volt TSZ területek-
nek, az Airport üzletközpontnak, s a sok-sok kisvállalkozás-
nak köszönhetően a helyi adóbevételünk 2022-ben hozzá-
vetőlegesen 644 M Ft volt. Lehetőségeinket a földrajzi
adottságok által gúzsba kötve kell kihasználnunk, mert az
autópálya közelség előnyeit élvező városokkal kell verseny-
ben maradnunk. Tökölön az 1 főre jutó helyi adó kb. 60
eFt, nagyobb szomszédainknál 160-170 eFt. Van mit ten-
nünk, de a táblázat igazolja az eredményes munkát.

Méltatlanok és valótlanok azok az állítások is, amelyek
az ellenzéki vezetésű települések hátrányairól szóltak. Elég,
ha csak ránézünk a számokra, Szigetszentmiklós 201,3 mil-
liós, Dunaharaszti 227,1 milliós, Szigethalom 178 milliós tá-
mogatására. Ha az energiaprojektünk nem indult volna el
2018-ban, akkor ma kb. 75 -80 millió Ft-os költségnöveke-
déssel kellene számolnunk.

Köszönjük az elismerő véleményeket!

sok-e vagy kevés az 50 M Ft? 
50 M Ft-ot kértünk és kaptunk az energiatöbblet-költségeink ellensúlyozására

bejelentkeztünk 
a kormány által biztosított 

Fix áras gázvásárlásra
Mint korábban többször jeleztük, a város földgázvásár-
lásainak egy része a korábban lebonyolított közbeszer-
zési árakon történik. Azon intézményekre vonatko-
zóan, melyek nincsenek ebben a körben, bejelentkez-
tünk a kormány által fixált beszerzési körbe. Az így
változott fixált ár a 2023. február 6-i tőzsdei ár jegyzé-
sek átlaga (60,92 Euro/mWh) alapján alakul majd ki,
ami március 1-től szeptember 30-ig fizetendő majd.
Ennek ellenére is komoly költségvetéssel kell számol-
nunk. A 2023-as energiabeszerzési költségeinek több,
mint a duplája, közel háromszorosa lesz az előző évi-
nek.

Tököli Tükör
Kiadja: Tököl Város Önkormányzata 

Szerkesztő: Bárány Tamás  

Szerkesztőség: West-Graph Kft.

Nyomda: West-Graph Kft. Szigethalom, Mű út 154.
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a városok tervei s a térség jövője
A Közép-Magyarországi Gazdaságfejlesztési Zóna komplex
fejlesztéséért folyó előkészítő munka során kifejtettem ál-
láspontomat Láng Zsolt kormánybiztos megkeresésére.
Hosszú ideje az a véleményem, s ebben a képviselő-testület
többségét is magam mögött tudom, hogy a Csepel-szigetre
is vonatkozó fejlesztési dokumentumokban meg kellene ha-
tározni azokat a határokat, amelyek a térség jövőjét első-
sorban az itt élő családok érdekeinek megfelelően biztosí-
tanák. Polgármesteri munkám során a Tökölt érintő dön-
téseknél ezeket a szempontokat figyelembe vettem, s
érvényre juttatásukra is azt az álláspontot képviseltem,
hogy Szigetszentmiklóst és vonzáskörzetét nem lehet egy-
mástól független, különálló tényezőként kezelni. Ugyanak-
kor el kell fogadni, hogy az önkormányzati törvény által biz-

tosított települési önállóság térségi jelentőségű döntéseket
is eredményez. Kényszer nem alkalmazható. Tökölön el-
kötelezettek vagyunk a települési és térségi fejlesztések mel-
lett, ezt minél élhetőbb környezet kialakításával, a termé-
szeti táj védelmével, a szolgáltatási és közlekedési körülmé-
nyek javításával tartom csak lehetségesnek. Álláspontomat
a Közép-Magyarországi Gazdaságfejlesztési Zóna komplex
fejlesztéséért felelős kormánybiztoshoz, Láng Zsolt úrhoz,
s rajta keresztül Navracsics Tibor területfejlesztési miniszter
úrhoz is eljuttattam. Bízom benne, hogy az előttünk álló
hónapokban minden meghatározó témakörben lesz alkal-
munk polgármesterként egyeztetni, s az egyes települési és
térségi szempontokat mérlegelni.

Hoffman Pál polgármester

Fejlesztési területek közlekedési kapCsolatok nélkül
Az internetes nyilvánosságban jogosan folyik a vita a térség
közlekedési helyzetéről.
Természetesen az önkormányzati működést nem ismerő
véleményeknek is helye van, azonban a képviselőknek illik
tudatában lenni a hatáskörökkel, többek között a települé-
sek területfelhasználási döntéseivel kapcsolatban is. Tököli
döntéseinkben törekszünk a térségi szempontok figyelem-
bevételére. Kialakult álláspontot fogalmaztunk meg a mér-
ték nélküli lakosságszámnöveléssel, illetve a fejlesztési terü-
letek közlekedési kapcsolatok nélküli felhasználásával
szemben. Meghatározó döntéseket azonban csak Tököl vo-
natkozásában tudunk hozni.
Személyes, korábbi felhívásaim, írásaim arra vonatkozóan,
hogy a Csepel-sziget megtelt, nem tudták befolyásolni más
települések döntéseit. A több évtizede folyó változások köz-
ben a közlekedés javítására csupán a Fidesz-KDNP kor-
mányzás alatt került sor. Ez elsősorban a Gerincút megépí-
tését, az M0 autóút szélesítését, az átmenő forgalmat biz-
tosító útjaink korszerűsítését jelenti. Álláspontunkat a
különböző tervezési folyamatokban a szakemberekkel, s
döntéshozókkal mindig ismertetjük, ezért nem fogadjuk
el, hogy a szigetszentmiklósi fejlesztésekkel kapcsolatban

kialakult képviselő-testületi konfliktust Tökölre is kiterjesz-
tik. 
A rendet, biztonságot nem cserélhetjük fel a másutt tapasz-
talható együttműködési nehézségekkel és döntésképtelen-
séggel. Csakúgy, mint eddig, a jövőben is mindent megte-
szünk a térségben élők, különösen a tököli családok élet-
körülményeinek javítása érdekében.

Hoffman Pál polgármester

Kisváros, 2023.03. szám

Forrás 
a ravatalozó FelÚjításra

A képviselő-testület megtárgyalta, s elfogadta a Gyertyaláng
Kegyeleti Szolgáltató Kft. beszámolóját a temető üzemelte-
téssel összefüggő tevékenységéről. Az aktuálissá vált Kegye-
leti Közszolgáltatási Szerződés hosszabbításánál kitértek a
ravatalozó felújítási feladataira is. A képviselő-testület fon-
tosnak tartotta a jelenlegi gyakorlatot, mely a temetőben
más szolgáltató cégek számára is lehetőséget biztosít, ezért
kizárólagosságot a Gyertyaláng Kft. számára sem biztosított.
Ennek figyelembevételével a felújítási munkákra a Kft. 4 M
Ft biztosítását vállalta.
A képviselő-testület a szolgáltatási szerződést 2027. decem-
ber 31-ig meghosszabbította.

szívügyünk 
a szárny-nyitogató 

művészeti iskola
A héten elfogadta a Képviselő-testület a 2023-as év költség-
vetését. Ebben sikerült a közösségek működését segítő for-
rásokat is elkülöníteni. Az e héten tartandó általuk szerve-
zett bál jó alkalom arra, hogy kifejezzük köszönetünket, el-
ismerésünket a Szárny-nyitogató Művészeti Iskola
vezetésének a több száz tököli diák művészeti neveléséért,
azokért a közösségi élményekért, amelyekhez az általuk ta-
nított gyermekeket juttatják. Örülünk, hogy az iskola mű-
ködését, csakúgy, mint tavaly, 6 M Ft-tal támogatni tudjuk.
Természetesen az általuk használt helyiségek bérleti díja
sem jelent terhet az iskolának.
Nemrégiben számoltam be a Szárny-nyitogató Művészeti
Iskola 6 M Ft-os működési támogatásáról, ők ezen felül
még 8 M Ft-ot kapnak a helyiségbérleti költségeikre, ame-
lyet befizetnek az adott intézménynél, így az az összeg visz-
szakerül a költségvetésbe.

szoCiális támogatás
Négy fő 16 évet betöltött fogyatékkal élő személy nappali
ellátásáról a Szigethalmi Egyesített Népjóléti Intézmény-
ben. Az ellátáshoz szükséges kiegészítés 33.360.-Ft/ nap/ 4fő
költségét a 2023. évi költségvetésben biztosítják.
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November
Márton jános 70 év
December
Báki Ferenc károlyné (kopcsik zsófia Erzsébet)

89 év
domonkos istvánné (Csurcsia Magdolna) 91 év
dr. kerékgyártó istván 83 év
komjáti Ferenc andrásné (Varga ilona Mária) 98 év
szabó józsefné (Heisig aranka) 90 év
kalina andrás 68 év
kovács istvánné (jurcsák Gizella) 75 év
késmárki Ferenc lászlóné (Óvári Teréz) 70 év
Bige Mihályné (Nagy piroska) 71 év
szekér sándorné (Gerhát ilona) 81 év
Mottelné Máriási Márta Magdolna (Máriási Márta
Magdolna) 68 év
Farkas lászló 68 év
keresztély jánosné (seres Valéria) 65 év

Január
Halvax károlyné (Birtha Mária Erzsébet) 82 év
zimber antal 70 év
katona Mihályné (kecskeméti julianna) 87 év
Gergics józsefné (szilágyi Mária) 94 év
Gyurka Vilmosné (praszna Erzsébet) 92 év

HalálEsETEkszülETésEk
Horváth Gréta           
György Milován       
Hoffer Marcell    
Huszti Balázs Tamás 
Palotás Sára        
Fógel Rebeka       
Garasos Noel       
Szakács Evolet        
Baka Dorka              
Dencsi Elena Nina     
Roik Edvárd          
Kanalas Zoltán    
Milkovics Áron        
Vizsnyai Fanni      
Mohácsik Zoé       
Németh István Márk

2022.11.15.
2022.11.25.
2022.12.12.
2022.12.12.
2022.12.16.
2022.12.19.
2022.12.22.
2023.01.05.
2023.01.06.
2023.01.14.
2023.01.23.
2023.02.05.
2023.02.11.
2023.02.12.
2023.02.18.
2023.02.25.

Uri-Szatmári István és Budi Erzsébet
Orschelbacher Dániel György 

és Burai Brigitta

2023.02.25.

2023.03.04.

HázassáGköTésEk

egy kiteljesedett, boldog élet
Elhunyt dr. kerékgyártó istván volt települési 

képviselő, Tököl Város szociális és Egészségügyi 
Bizottságának egykori elnöke

Dr. Kerékgyártó István 1980 óta házi-
orvosként szolgálta betegeit. 1994-
2002 között képviselőként segítette
Tököl közösségeit, s a város fejlesztési
terveinek megvalósítását. 50 évig dol-
gozott aktívan orvosként, ebből 33
éven keresztül, 2014-ig volt háziorvos
Tökölön.

Halálával a tököli családokért, közösségekért elkötelezett
nagy munkabírású orvost, közéleti embert veszítettünk.
Családorvosként működve nagy odaadással, elhivatottság-
gal illeszkedett be Tököl életébe. Elhivatott orvosi tevé-
kenysége közösségi érdeklődéssel párosult. Évtizedeken
át volt a Tököli Városi Sportkör elnöke, s bár gyermekei
révén a kézilabda sportághoz állt közel, a tököli labdarú-
gás megújulásában is jelentős szerepet játszott. 
Nyitottsága az emberi kapcsolatokban, s az orvosszakmai
változásokhoz való alkalmazkodásban is megnyilvánult.
1992-ben az elsők között volt Magyarországon, aki a vál-
lalkozó háziorvosi működést választotta. Tököli betegei
ellátása mellett szakvizsgái révén Ráckevén és Sziget-
szentmiklós-Gyártelepi Szakrendelőben is gyógyított. Or-
vosi-gyógyító tevékenységét a nyugdíjas kor elérését kö-
vetően is folytatta. Hivatásának gyakorlásában csupán be-
tegsége tudta megakadályozni.
Családja iránti szeretetét, s érdeklődését a világ, s Tököl
dolgai iránt életének legnehezebb időszakában is meg-
őrizte. Megnyerő, kedves személyisége, emberszeretete,
közéleti elkötelezettsége példa marad a fiatalabb generá-
ciók számára. Szerencsések vagyunk, hogy ismerhettük.
Emlékét megőrizzük.

tököl jó híre erősödött
Köszönjük Bóna Zoltán képviselő úrnak a lehetőséget,
hogy a Magyar Televízió „Magyarország ma” c. műsorába
bekerülhetett Tököl, ahol Hosszúhetény, Parád, Téglás
mellett a műsor készítői korrekt képet adtak helyzetünkről.
Örömteli az a kedvező visszhang, amivel a műsort követően
találkoztunk, nemcsak tököli, hanem máshonnan érkezett
vélemények is kiemelték a hangulatos városképet, a szép
épületeket és azt a kivételes helyzetet, hogy Tökölön min-
den bölcsődés, óvodás és iskolás gyereknek férőhelyet tu-
dunk biztosítani.
Köszönöm a műsorban résztvevőknek, Forray Mónika böl-
csőde vezetőnek, Schleerné Szegedi Anna óvoda vezetőnek,

Vejmola István képvi-
selőnek a közreműkö-
dését, és külön köszö-
nöm Bóna Zoltán kép-
viselő úrnak a
városfejlesztési mun-
kánk során kialakított
sikeres együttműkö-
dést.
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Magyarország Kormá-
nya elkötelezett abban,
hogy a családokat
megerősítse azzal is,
hogy az otthonukban
élő idős hozzátarto-
zóik biztonságérzetét
növelje. A magyar csa-
ládokban az idős em-
berek lehetőség sze-
rint saját otthonukban
szeretnének élni, ehhez pedig olyan segítségre van szüksé-
gük, amely biztonságérzetüket növeli, közösségi kötődése-
iket erősíti. Ezért indította el a kormány 2022-ben a Gon-
dosóra programot, amely a digitális idősgondozás mérföld-
köve.
Bár hasonló rászorultsági, vagy üzleti alapú jelzőeszköz lé-
tezik már, de egyetlen európai országban sincs a Gondo-
sórához hasonló, alanyi jogon járó, minden 65 éven felüli

állampolgárt megillető,
ingyenes jelzőeszköz,
amelyhez az országban
mindenhonnan elér-
hető diszpécserszolgá-
lat tartozik. 
A segélyhívó eszközzel
az idős ember minden
körülmény között
képes jelezni, a készü-
lék karon vagy nyakban

hordva mindig elérhető. 
A Gondosóra igénylése regisztrációhoz kötött. A
https://gondosora.hu/ oldalon egyszerűen, pár perc alatt ki-
tölthetik az űrlapot az érintettek vagy segítőjük. A készülék
átvétele után az eszköz rendszeres töltésén kívül a további-
akban semmire nincs szükség, hogy a program aktív tagja
maradjon az idős állampolgár.

Tököl évekkel koráb-
ban az orvosi ügyeleti
rendszer átalakítása-
kor vizsgálat tárgyává
tette a helyi orvosi
ügyelet létrehozását és
működtetését. Ez
évente több tízmillió
forintot igényelt volna,
ezért csatlakoztunk a
Szigethalmi ügyelet-
hez, mely központi ügyeletként kedvező költségvetési meg-
oldásnak bizonyult.
Megismerve a másutt működő ügyeletek költségeit, látjuk,
hogy évente 30-50 M Ft-os megtakarítást értünk el. A szi-
gethalmi központtal működő ügyelet működését illetően a
tököliek nem a távolságot (3-4 km), hanem a betegellátás
színvonalát, a betegekhez való viszonyulást kifogásolták. 
Ráadásul jól fogtuk meg a várható változás irányát is, mely

az egészségügyi alapel-
látásról szóló törvény
módosulása miatt nap-
jainkban változik. Az új
háziorvosi ügyeleti
rendszert az Országos
Mentőszolgálaton belül
alakítják ki. A magyar
lakosság ellátását 256
mentőállomással és hét
légimentő bázissal

fedik le úgy, hogy az ügyeleti ellátás nem a mentés terhére
történik.
Az orvosi ügyeleti rendszer a mi térségünkben is külön egy-
ségekkel, gépjárművekkel és szakemberekkel működik
majd.
Az új modell bevezetése ütemezett, Pest megyét a változás
a tervek szerint 2023. év végén éri el.

gondosóra program
Ingyen igényelhetnek segélyhívó eszközt a 65 év felettiek

év végéig nem változik tökölön az orvosi ügyeleti rendszer

Tökölön járó vendégeink gyakran megjegyzik, hogy látszik,
hogy gondos „gazdái” vannak a településnek. Ezt erősíti az
is, hogy rend, nyugalom van a városban. Ennek alapja a jó
közbiztonság. Az önkormányzat és a rendőrség közötti
együttműködést a Polgárőrség munkája is segíti. A rendőr-
ség hatékony munkáját támogatja a képviselő-testület azzal,
hogy járőrautót biztosít számukra 7,5 M Ft-os támogatással.
A rendőrségi túlmunkára 1,4 M Ft-ot biztosítunk, de a Pol-
gárőrséget is jelentős összeggel, 2,5 M Ft-tal támogatjuk.
Közreműködtünk abban is, hogy ők is használható, jó jár-
művel járőrözzenek. A városi feladatok ellátását segítik
azzal, hogy a szociális étkeztetés családokhoz juttatását is
megoldják. Az együttműködés biztosítja a családok nyugal-
mát. Az idősek biztonságban vannak otthonaikban, a gye-
rekeket nyugodtan lehet elengedni iskolába, kerékpározni
a közeli játszóterekre.

Fontos számunkra a tököliek biztonsága
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A Tököl Város Képviselő-testülete nevé-
ben Hoffman Pál polgármester és a
Német Nemzetiségi Önkormányzat kép-
viseletében Hoffmann József helyezett el
koszorút a szomorú emlékű Fő utcai
Marlyn pince bejáratánál lévő emléktáb-
lánál.
Furcsa egybeesés 1944. január 19. és 1946.
január 19. között. A háború idején még
éppen csak a Tököl szovjet elfoglalását
követő napokban kényszerítettek tököli-
eket szovjet kényszertáborokba. A Novi
Donbaszi bányák gyakran -30-40 fokos

hidegében elsősorban sváb származású fér-
fiakat és nőket dolgoztattak háborús jóváté-
telként „malenkij roboton” a három-öt évig
tartó kényszermunkán a legújabb kutatások
szerint nem két, hanem negyvenkettő tökö-
lit tartottak fogva. A listán lévő nevekből ki-
derül, hogy személyes bosszúból nemcsak
sváb, hanem rác és magyar embereket is el-
vitettek a helyi kommunista vezetők. Többen
közülük sosem tértek vissza, és a hazajutot-
tak is örökre megbélyegzettek maradtak.
Tisztelettel őrizzük emléküket.

Megbocsátunk, de nem felejtünk

Hoffman Pál polgármester a
Hősök terén lévő II. világháborús
emlékhelyen is koszorút helyezett
el a holokauszt áldozatainak em-
léknapján. Az 1991-ben Csurcsia
Imre által készített emlékoszlopon
ezúttal a tökölről elhurcolt zsidó
családokról emlékeztek kegyelettel.
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Elégtétel a don-kanyar hőseinek
XXIII. Doni-hősök emléktúra résztvevői Tökölön

2023. január 13-án a Pest Megye Csepel-sziget, 7. Csepel
menetszázad a vitéz Mikecz Kálmán Huszár Bandérium és
a Magyar Honvédség Ludovika zászlóalj, valamint a Vitézi
Rend hagyományőrző Törzskapitánysága emléktúrát szer-
vezett a Doni hősök emlékére.

Az emléktúra a csepeli, szigetújfalui, szigetszentmártoni

emlékhelyeken történő megemlékezést követően megérke-
zett Tökölre, a Hősök terére, ahol Hoffman Pál polgármes-
ter úrral a világháborús emlékműnél elhelyezték Tököl
Város Önkormányzatának koszorúját.

A koszorúzást követően Hoffman Pál polgármester a
Polgármesteri Hivatalban vendégül látta a résztvevőket.
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alaCsonyak maradtak a Céges 
és a lakossági adóterhek

Jogosan tartjuk eredményesnek azt a beruházásvonzó ké-
pességet, amely a költségvetési lehetőségeinket meghatá-
rozó helyi adóbevételeinket eredményezi. A 2003-tól készí-
tett táblázat számai dinamikus növekedést mutatnak, ami
elsősorban az iparűzési adó bevételeinknek köszönhető. A
2%-os mérték a bevezetése óta kiszámíthatóságot biztosít a
vállalkozásoknak. A vállalkozás célú építményadó esetében
a város belső területein 600 Ft/m2 mértéket határoztunk
meg, 700 Ft/m2 a mérték az északi kereskedelmi területen.
Mivel a helyi adóemelésről év közben nem lehet dönteni,
ezért az északi területre vonatkozó döntést az év végén hoz-
tuk meg. Az új mérték 1000 Ft/m2. Nagy eredmény, hogy a
lakosságot kizárólag a kommunális adó terheli, amelynek
mértéke nem változott 12eFt/év, azaz 1000 Ft/hó. Ennek fel-
használása is ismert, a pályázatok, a beruházások saját for-
rását biztosítja. Nem könnyű a biztonságos működéshez
szükséges bevételek előteremtése, de célunk, hogy a helyi
adóterheinknél fenntartsuk az érintettek számára előnyös,
a maximális adómértékhez viszonyított 30-40%-os arányt.

változatlan hitelkeretek
Korábban kialakított gyakorlatot folytat a képviselő-testület
a két hitelkeret biztosításával. A folyószámla és hitelkeret
erősíti a gazdálkodási biztonságot. Jobb években nem kellett
igénybe vennünk, így csupán a rendelkezésre tartás néhány
százezer forintos költségével kellett számolnunk. Tavaly az
iparűzési adó későbbi, év végi kompenzálása miatt szükség
volt a keretek felhasználására, de év végén az igénybe vett
összegeket visszafizettük. Az idei év az energiaárak növeke-
dése miatt még nehezebb lesz, ezért az 50 millió Ft, illetve
a 17 millió Ft-os keretek növelése is felmerült (sok telepü-
lésen 90-100 millió Ft-ra nyitottak), mi bízunk abban, hogy
a bevételek ütemezett érkezése fenntartja a költségvetési
egyensúlyt.

közel a 3 milliárdhoz
A 2022-es költségvetés második módosítása után 2,9 Mrd Ft
a költségvetési végösszeg. A két nagy pályázat eredményezte
ezt a komoly változást. Jelentős változás, hogy év végére az
iparűzési adó 50%-os kompenzációja is bekerült a költség-
vetésbe. Nagy dolog, hogy az idősek karácsonyi ajándéka is
kapott finanszírozást, korábban előfordult, hogy ezt csak a
következő évi költségvetés terhére tudtuk biztosítani. Meg-
állapodásunknak megfelelően a kompfelújítási pályázaton
elnyert 6,54 mFt-ot átutaltuk a komp üzemeltető cég részére.

marad az iskolai Felvételi körzethatár
Véleményezték, s elfogadták a Szigetszentmiklósi Tankerü-
leti Központ tervezetét a 2023/2024 tanévre vonatkozó fel-
vételi körzethatárokra.  A Képviselő-testület és az Oktatási,
Művelődési és Sport Bizottság sikeresnek ítéli a korábban
elért, teljes településre szóló döntést. Giczi Miklós igazgató
úr azonban jelezte, hogy ez a gyakorlat egy-egy évben ne-
hezíti az elsős évfolyamok arányos kialakulását.

megvitatták
az óvodákban és az iskolában kialakult minőségromlást, s
a lehetséges változtatási döntéseket.

hosszabbítás a duna-médiával
A várható költségvetési többletterhek miatt néhány lejárt
szerződésnél csak 2-3 hónapos kötelezettséget vállalt a kép-
viselő-testület. Ilyen a Duna-média Televízióval kötött meg-
állapodás is. A tájékoztatást továbbra is fontosnak tartják,
de az új határidőre történő kötelezettségvállalást 2023. évi
költségvetési helyzettől teszik függővé.  A hosszabbításról
szóló döntés 2023. február 28-ig érvényes.

bérmegtakarításból jutalom
Az önkormányzati kereteken az intézményekben és a Pol-
gármesteri Hivatalban az év folyamán átmenetileg be nem
töltött álláshelyek megtakarításaiból jelentős összeg képző-
dött. Miután a költségvetés jutalomkeretet nem tartalma-
zott, a megtakarítás adott lehetőséget jutalom kifizetésére.
Egy munkavállaló státuszra 186 eFt jut, de a munkahelyi
vezetők a kereteikből differenciálhatták munkatársaikat. Az
összegek kifizetésére az év végén sor került.

egészségügyi rezsitámogatás
Teljesítette a képviselő-testület a tököli egészségügyben
dolgozó orvosok kérését, mely a 2022. évi rezsiköltségeik
kiegészítésére vonatkozott. Az európai körülmények között
működő betegellátást a képviselő-testület eddig is segítette,
főként azzal, hogy az orvosoknak csupán a rendelő rezsi-
költségeit kellett fizetniük, az épület fűtése, vízellátása, s a
várótermek takarítása az önkormányzat költsége. A mos-
tani döntés csupán néhány százezer Ft, de nyilvánvaló
szándékot mutat a 2023-as évre is.

tájékoztatások, ajánlatok 
a képviselő-testület előtt

A megüresedett volt DIGI iroda helyiségének kihasználá-
sára a képviselő-testület versenyajánlati hirdetményt tett
közzé. Határidőre egy ajánlat érkezett. Az épületben már
évek óta bérlőként működő Hoffmann Logistics Kft. aján-
latát a képviselő-testület elfogadta.
Ugyancsak elfogadták a Napsugár és Horvát Óvodák aka-
dálymentes weboldalának készítésére érkezett ajánlatot,
melyre 350 eFt áll rendelkezésre. Tudomásul vették az
ÉTH Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati
Társulás tájékoztatását, mely Százhalombatta társulásból
történő kilépéséről szól. A társulási megállapodást módo-
sították.

megtakarításokkal a költségnövekedés
ellen

Nagy izgalmakkal indult az ősznek az uszoda és a város ve-
zetése. Sok helyen azonnali létesítmény-bezárásokkal rea-
gálták le az energiaárak emelkedését. A tököli Városi
Uszoda működési költségei eddig is alacsonyabbak voltak,
még a tanuszodai költségekhez viszonyítva is. 2022 szep-
temberében jegy- és bérletáremelésről döntött a képviselő-
testület, melynek célja az energiaköltségek ellensúlyozása
volt. Komoly mérlegelés után a 2023. évre egyelőre újabb
emelésről nem született döntés. A hatékonyabb energiafel-
használással kívánjuk elérni, hogy a városi uszoda fenntar-
tási költségei a korábbi évek szintjén maradjon, s a vendé-
gek által dicsért és elismert sportlétesítmény a jövőben is
az úszásra vágyó idősek és fiatalok rendelkezésére álljon.
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90. éves születésnapi köszöntések 
az idősotthonokban

Szikszó Lajosné Terike néni a Nyírfaliget Idősotthonban fo-
gadta Hoffman Pál polgármester úr köszöntését, 90. szüle-
tésnapja alkalmából, ahol a polgármester úr átadta Orbán
Viktor miniszterelnök emléklapját és a város ajándékát.
Etédi Felicia Mariannát a Szent Miklós Idősotthonban kö-

szöntötte Hoffman Pál polgármester 90. születésnapja al-
kalmából. A polgármester úr átadta Orbán Viktor minisz-
terelnök emléklapját és a város ajándékait. A köszöntés
utáni beszélgetések során a kiváló hangulatban különösen
érdekes volt hallgatni az 1989 előtti kolozsvári magyar élet-
ről, a román Securitate zaklatásairól, s a Tőkés László püs-
pök úrhoz kapcsolódó családi eseményekről szóló informá-
ciókat.
Kühn Andrásné Erzsike néni a Szent Miklós Idősotthonban

Prodán Gábor intézményvezetővel fogadta HoffmanPál
polgármester úr köszöntését 90. születésnapja alkalmá-
ból.Hoffman Pál polgármester úr a köszöntést követően át-
adta Orbán Viktor miniszterelnök emléklapját és a város
ajándékait.

marika néni
90. éves születésnapi köszöntése

Hollósi Istvánné Marika néni „szűk” családi körben fogadta
Hoffman Pál polgármester úr köszöntését, 90. születés-
napja alkalmából. Marika néninek 6 gyermeke, 19
unokája,24 dédunokája, 1 ükunokája van, akik közül töb-
ben személyesen is részt vettek az ünepségen. A baráti be-
szélgetést megalapozta a fantasztikus családi készülődés.
Sütemények, üdítők oldották a hangulatot, s segítették a
„Mama”, „Nagymama” visszaemlékezését fiatal korára.
A szeretetteljes családi körben Hoffman Pál Polgármester
úr átadta Orbán Viktor miniszterelnök emléklapját és a
város ajándékát.

boldogság és öröm 
az állampolgársági eskütételen

2023. február 28-án ünnepélyes keretek között Hoffman Pál
polgármester előtt tett állampolgársági esküt Begidsán Er-
zsébet, aki lányai családjával, unokáival érkezett.
Hoffman Pál polgármester elsőként gratulált ahhoz, hogy
Begidsán Erzsébet most már hivatalosan is magyar állam-
polgárrá vált.
Az eskütétel utáni beszélgetéseknél mindig felmerül a Tria-
non utáni szétszakítottság, a 2004-es szégyenteljes elutasító
viszonyulás, s az Országgyűlés 2010. évi döntése, amely több
mint 1 millió magyarnak adta meg a magyar állampolgárság
megszerzésének lehetőségét és az összetartozás élményét.
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Több százan ünnepeltek együtt 
Az Idősek Karácsonyi ünnepsége, a hajnali roráték han-

gulata és az adventi találkozás örömteli évzáró eseményei
a tökölieknek. Keresztény hagyományt őriznek e találkozá-
sok, az ilyenkor szervezett céges évzárópartik, közösségi ka-
rácsonyi ajándékozások, de a szeretetteljes személyes be-
szélgetések is. 

Hoffman Pál polgármester köszöntőjét követően meg-
köszönte a fellépő Komsije Népdalkörnek, a Rác férfikó-
rusnak, és a Sváb Hagyományőrző Énekegyüttesnek az al-
kalomhoz illő ünnepi műsort.

A Német, Szerb és Horvát Nemzetiségi Önkormányzatok,
a helyi közösségek, a Tököli Gazdakör, a Tököli Gazdák Va-
dásztársasága, a Szárny-nyitogató Művészeti Iskola, a Tököli
Népművészeti Egyesület, a Tököli Adventi Angyalkák, a Tö-
köli Baba-Mama Klub, a Magyar Máltai Szeretetszolgálat, a
Mikecz Kálmán Huszárbandérium, a Tököli Polgárőr Egyesü -
let, a Gyöngyvirág Nyugdíjas Klub, és a Tököli Polgármesteri
Hivatal  finom süteményeket, szaloncukrokat, forró teát, for-
ralt bort, beiglit kínáltak a résztvevőknek. A tököli kézműves
közösség kézzel készített portékákat árult az érdeklődőknek.
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Kedves Vendégek!
Nagy örömmel és szeretettel köszöntök mindenkit adventi ünnep-
ségünkön. Öröm, hogy mindig sokan vagyunk itt, sokan érezzük
az ünnep, a karácsony hívó szavát.
Külön öröm végiggondolni az elmúlt két hetet, s összegezni, hogy
az Idősek Karácsonyi ünnepségén, a Művészeti Iskola szülőknek
és gyerekeknek tartott előadásain, a templomi és plébániai adventi
eseményeken többezer tököli érezte, érzi úgy, közösen jobb, együtt
jobb várni a karácsonyt, Jézus születését.
Van néhány hét az év folyamán az életünkben, amikor mi tököliek
megmutatjuk, milyenek vagyunk, mi a fontos az életünkben, sőt
azt is, hogy milyenek szeretnénk lenni.
A Húsvét, Szent István-nap, Advent és a Karácsony a tököli lel-
kiség meglétének a bizonyítékai.
Ma, amikor a kereszténységet megpróbálják a templomokba szorí-
tani, szinte elvárják, hogy hitünket magunk között éljük meg, kü-
lönösen fontos, hogy itt vagyunk. Együtt várunk Jézus születésére,
a kereszténység egyik legfontosabb eseményére.

Olyan világban élünk, ahol keményen ki kell állnunk hitünkért,
magyarságunkért, mert akik nem állítanak karácsonyfát, nem
hisznek az ünnep fontosságában, törölnek bennünket a közösségi
térből, korlátozzák véleményünk, gondolataink kifejtését.
Készülődésünk civil fénypontja a mai este, amikor a fellépő kóru-
sok, gyermekek dalai után is együtt maradunk. Megkóstoljuk a
vendéglátó közösségek finomságait. A lélekmelegítő forralt bort, a
finom süteményeket, amik jelzik, nemcsak készülődni tudunk az
ünnepre, a várakozás, elcsendesedés után ünnepelni is tudunk.
Felidézünk csikorgó havas karácsonyokat, áhitattal várt ajándé-
kokat, a családi együttlét szeretetteljes légkörét. Gyönyörű, titok-
zatos szeretetben megélt estéket.
A mai délután fontos, mert jelzi, hogy Tökölön egy közösség, egy
nagy család él, ahol az emberek figyelnek egymásra és szeretik a
várost, az otthonukat.
Jó kedvet, örömöt kívánok a mai estéhez és áldott békés karácsonyi
ünnepeket mindenkinek!

Hoffman Pál polgármester

lélekemelő várakozás
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a közösségek számíthatnak a város vezetésére
Gyakran hallani az utóbbi hónapokban, hogy a települések
csak a kötelező feladataik ellátására, a legszükségesebb
témák támogatására készítik költségvetéseiket. Mi is így te-
szünk, de fontos átcsoportosításokkal, szűkítésekkel, a sza-
badon választott, de a tököliek önazonosságát, büszkeségét,
lelki összetartozását erősítő közösségek működését is segí-
teni tudjuk. A későbbiekben egyenként is bemutatom az
együttműködés részleteit, összefoglaló indításként arról
tudok beszámolni, hogy a történelmi egyházakat, nemzeti-
ségeket, kulturális és sport közösségeket a tavalyi évhez ha-
sonló rendszerben támogatjuk.

1. A nagyobb közösségeket közvetlenül a költségvetésből
segítjük, így jutnak pénzhez a német, szerb és a hor-
vát nemzetiségek, a katolikus, református, görögka-
tolikus és a baptista egyházak közösségei, de a Városi

Sportkör, a kick-boksz egyesület, a délszláv tánccso-
port és a művészeti iskola is ebbe a körbe tartozik.

2. A kisebb közösségek számára pályázatot írunk. 
Mindkét csoportba tartozók számára helyet, illetve
helyiségbiztosítási segítséget nyújtunk. Az iskolában
működők számára bizonyos óraszámig ingyenes
használatot tárgyaltunk le a Tankerületi Központtal.
Azok számára, akiknek bérleti díjat számláznak az
intézményeink, a költségekkel azonos mértékű tá-
mogatást biztosítunk.

3. Az év első heteiben beindultak a sportközösségek is.
A kézilabdázók már bajnoki mérkőzéseket is játszot-
tak a tököli sportcsarnokban, illetve idegenben. A fel-
nőttek mellett az utánpótlást jelentő fiatalok is moz-
galmasan készülnek versenyeikre.

200 M Ft-ot hozott a városnak a kézilabda
A Városi Sportkör kézilabda szakosztálya az egyetlen közös-
ség, amely nem kap ilyen támogatást, sőt a Sportcsarnok-
ban használt időpontjaikat TAO támogatásból kifizetik. A
férfi és női szakosztály 8 csapata a költségvetésből 11 M Ft-
ot kap, úgy, hogy 8 M Ft-ot bérleti díjként visszafizetnek.
Különleges helyzet, hogy azt a magas szintet, amelyen csa-
pataink szerepelnek, s azt a nagy létszámot, melyet az után-
pótlás csapatok jelentenek 3 M Ft-os városi támogatással
érjük el. Nem lenne ez a kivételes helyzet, ha a TAO támo-

gatás nem működne. Köszönjük a támogatók segítségét,
azok közreműködését, akik a kapcsolatokat létrehozták, s
persze a Magyar Kézilabda Szövetségnek is a tököli kézi-
labdacsalád számára biztosított lehetőséget. Nincs felszere-
lési gond, nincs utazási probléma, van viszont 200 M Ft-os
önkormányzati vagyongyarapodás a Magyar Kézilabda Szö-
vetségtől kapott Sportcsarnok felújítási és szabadtéri mű-
anyagpálya-építési támogatásoknak köszönhetően.
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pörgött a báli szezon
A jól sikerült szabadtéri szilveszteri buli meghozta a tökö-
liek táncos kedvét, mert a mostani hétvégi Jótékonysági
bál a Szárny-nyitogató Művészeti Iskola szervezésében már
az ötödik bál volt a Művelődési Központban. A sort a tököli
Német Nemzetiségi Önkormányzat sváb bálja kezdte, me-
lyet a szerb szilveszter, s a hagyományosan nagy sikerű rác
bál követett. Örömteli, hogy a tököliek visszataláltak a
Covid előtti időszak hangulatára, mert sok helyről hallani,
hogy az emberek elszoktak a személyes találkozásoktól, a
közös szórakozástól.
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Bosnyák Simonné, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizott-
ság tagja köszöntötte a megemlékezés résztvevőit. A Him-
nusz közös eléneklését követően Hoffman Pál polgármester
mondott köszöntőt. 

Ünnepi szónok Radnics Levente, az ELTE Gazdálkodástu-
dományi Szak hallgatója volt. 
A megemlékezést követően a Tököli Weöres Sándor Álta-
lános Iskola és a Szárny-nyitogató Művészeti Iskola, majd a
Tököli Sváb Hagyományőrző Énekegyüttes műsora követ-
kezett.     
A népi ének tanszak diákjai a szabadságharc népzenei em-
lékei közül székelyföldi Kossuth-nótákat énekeltek. A Kis-

koszorú csoport nagyszerű táncának címe:” Lóra csikós,
lóra!” volt. Őket Busch Ildikó és Kakuk Pál tanárok készí-
tették fel. 

Tököl Város Képviselő-testülete 2023. március 15-én az 1848-49-es forradalom és szabadságharc
évfordulójára megemlékezést tartott a Történelmi Zászlóparkban.

Forradalom vér nélkül
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…magyar katonáinkat ne vigyék külföldre…
Sokan vagyunk, akinek a legemlékezetesebb ünnepi élmé-
nyei 1848. március 15-höz kötődnek. Petőfi napja, mondta
Jókai Mór és Vajda János.
Örökké emlékezetes nap, írta maga Petőfi Sándor.
Egész nap esett az eső, de a költő azt mondta: „A lelkesedés
olyan, mint a görögtűz, a víz nem olthatja el.”
A rákosi vásárt viszont elmosta, így a parasztok, mesterle-
gények bejöttek a városba „lelkesedni”!
A bécsi, pozsonyi forradalom szikrái nem gyújtották volna
lángra a várost, ha a József-napi vásárra érkező vidékiek-
nek köszönhetően néhány napra nem vált volna a magyar-
ság fővárosává az akkor még német nyelvű Pest és Buda.
Petőfi szándéka már előző éjjel megfogalmazódott, felesé-
gének mondta: „holnap ki kell vívnunk a sajtószabadságot
és ha lelövöldöznek? Isten neki ki várhat ennél szebb ha-
lált?”.
A bécsi udvar gyorsan meghátrált, a magyar országgyűlés
minden kérését elfogadták. 
Ezért írhatta március 19-én Jókai cikke címében: „Forrada-
lom vér nélkül”.
Nem telt el sok idő, s a Habsburgok semmibe vették saját
ígéreteiket. A magyar szabadság ellen támadtak.
Vérbe fojthatták idegen fegyverekkel a szabadságharcot, de
a szellemével már nem bírtak.
1848. március 15-e szent példává nemesedett, mindig
ugyanazzal az üzenettel: Nincs fontosabb, mint a szabadság,
a nemzet, magyarságunk, hazaszeretetünk!

1848 követelései 140 évvel később, a kommunizmus évei
alatt is időszerűek voltak, s van, ami ma is aktuális.
Egy idézet a 12 pontból: „magyar katonáinkat ne vigyék
külföldre.”
Napjainkban is megéljük március 15-e örökségét, hagyo-
mányait, ezért vannak, akik nincsenek kibékülve velünk.
Mi csakazértis fontosnak tartjuk magyarságunkat, keresz-
ténységünket, ilyenkor kitűzzük a kokárdát, s minden sort
átélve énekeljük a Himnuszt és a Szózatot.
És nemcsak mi teszünk így, így tett tegnap 800 iskolás diák
is a Sportcsarnokban, és ezzel az érzéssel tűzték ki piros-

fehér-zöld zászlócskáikat az óvodásaink ide az emlékmű
köré tegnap.
Tudjuk, a nemzeti érzés és a kereszténység, mint alapvető
közös értékek, erősen hozzájárultak a nemzeti egység ki-
alakulásához.
Emlékezünk, s egyben erősítjük, segítjük azokat, akik a
nemzeti érdekeket képviselik, s nemcsak idegenek által irá-
nyított helytartók akarnak lenni.

Köszönöm, hogy együtt emlékezünk!
Hoffman Pál polgármester
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Mit üzen nekünk 1848 március 15-e? Mi az a hagyaték, amit
még ma is szem előtt tartunk, mit is tanulhatunk belőle.
Mert igenis, van mit tanulnunk belőle, hisz nem egyszer be-
bizonyosodott, hogy igaz az a mondás: „Aki nem ismeri a
történelmet, az újra és
újra elköveti ugyanazt a
hibát.” Ezért is fontos az,
hogy tudjuk mi 1848 örök-
sége, és hogy tanuljunk
belőle.
Mindnyájan tudjuk, hogy
az 1848-49-es szabadság-
harc és forradalom egy
hosszú folyamat eredmé-
nye volt, aminek fő gondo-
latával az egész nemzet
egyetértett. Amit mi sza-
badságharc és forradalom-
ként emlegetünk, az nem
1848.  március 15-én kez-
dődött el. Az első változás-
sal kapcsolatos gondolatok már az 1805-ben kezdődő pozso-
nyi országgyűlésen felvetődtek. Igaz, ekkor még rengeteg
nézeteltéréssel, egyet nem értéssel, vitákkal tarkítva, de a
gondolat már ekkor felmerült. Széchenyi 1830-as Hitel című
műve is jól példázza azt, hogy a reformok iránti igény nem
csak egy szűkebb rétegtől származott, nem csak az alsóbb ré-
tegekben fogalmazódott meg, hanem a nemesi körökben is. 
1848. március 15-ére már az ország színe-java, kezdve a 
Dessewffy Emil fémjelezte Konzervatívokkal, a Kossuth és
Batthyány által fémjelzett Ellenzéki Párton keresztül, a Pe-
tőfi, Jókai, Vasvári és Táncsics alkotta Fiatal Magyarorszá-
gig, mind egyetértettek abban, hogy az akkori helyzeten
változtatni kell. Bár meglehet, hogy a változás mikéntjéről
különböztek a vélemények, de a változtatás igényében össz-
hang volt köztük. 
Bár 1848-ban Európa szerte több nagyobb városban is volt
forradalom Párizsban, Bécsben és Berlinben is, azonban
olyan jelentőségű egyik sem volt, mint a magyarországi.
Ugyanis nálunk később a forradalom szabadságharccá ala-
kult. Nem csak Pesten zajlott, hanem az egész ország terü-
letén. Mindenki részt vett benne a maga szintjén. Ez is az
egyetértést, a kitartást, és az akaraterőt mutatja. Elmond-
hatjuk, hogy a forradalom rövidtávon sikeres volt, ugyanis
kicsikarta az uralkodóból az áprilisi törvényeket, a Habs-
burgok még V. Ferdinándot is kénytelenek voltak lecserélni
’48 decemberében annak alkalmatlansága miatt. Mondhat-
juk tehát, hogy a forradalom erősen felkavarta az állóvizet.
Jobban, mint bármely másik Európában. 
A szabadságharcot leverték, a tábornokokat kivégezték, Ma-
gyarországot a Bach-korszakban megpróbálták teljesen be-
olvasztani a birodalomba, azonban a Deák által vezetett

passzív ellenállással nem tudtak mit kezdeni. 1867-ben
kénytelenek voltak kiegyezni. Hosszú időbe tellett, de végül
teljesült a magyarok akarata. Megérte a szenvedés.
Láthatjuk tehát, hogy van mire büszkének lennünk. Nem

minden nép mondhatja el
magáról, hogy ennyi levert
forradalom, elvesztett há-
ború után, még mindig itt
van Európa szívében. Erre
kell hogy büszkék le-
gyünk. Tiszteljük, és em-
lékezzünk a hőseinkre,
mert ők csak nekünk fon-
tosak. Másoknak nem lesz
fontos az ő emlékezetük,
másokat nem érdekelnek
a tetteik, ezért kell nekünk
megőriznünk. Soha nem
fordulhat elő az, hogy
mások sajnálatát előbbre
helyezzük, mint a saját hő-

seink tiszteletét. Az ő tettükhöz ugyanis semmi sem érhet
fel. Érdemes megnézni, ha a világ más táján történik bár-
milyen sajnálatos esemény, amely során civilek sérülnek
meg, vagy vesztik életüket, rögtön mindenki a sajnálatukra
siet, lecseréli a közösségi médián a profilképét, és leírja,
hogy milyen súlyos tragédia történt. 
Ez is fontos, ki kell fejeznünk a sajnálatunkat mások felé. De
azt is szem előtt kell tartanunk, hogy felénk senki nem fejezi
ki a sajnálatát, tiszteletét. 1848-49-ben egész Európa abban
volt érdekelt, hogy a forradalom és szabadságharc ne járjon
sikerrel. Minden esetben tehát, amikor más népek tragédiája
felé tekintünk, tartsuk azt szem előtt, hogy a történelem fo-
lyamán, amikor igazán nagy volt a baj, csak és kizárólag saját
magunkra számíthattunk. Nekünk senki sem küldött csapa-
tokat. Az ’56-ban beígért segítség azóta is érkezik, de még
csak a sajnálatát sem fejezte ki senki. Ahogy ’56-ban a Szuezi
válság, úgy ’48-ban a Habsburg Birodalom fennmaradása
volt fontosabb a mi szabadságunknál. Velünk senki nem tö-
rődött. A szabadságharcban résztvevők, vagy később a meg-
torlások során a hazájukért életüket adók érdemelnek annyit,
hogy ezen a napon, csak rájuk emlékezzünk. Nem kell pár-
huzamot vonni az ő tetteik, és a jelenkorban a világ más táján
történtek között. Fontosak ők annyira, mint a világ bármely
más országának volt, vagy jelenkori hősei. 
’48 üzenete tehát az, hogy bármilyen is legyen a körülöt-
tünk lévő helyzet, nekünk magyaroknak mindig a végsőkig
kell küzdenünk. Össze kell tartanunk!  Soha nem szabad
feladnunk, hisz aki feladja, az biztosan veszít! Elődeink is
azzal érték el a kiegyezést, hogy nem adták fel. Az összetar-
tás, és a közös nevezőre jutás pedig azért fontos, mert ha
baj van, csak egymásra számíthatunk. 

1848. üzenete: össze kell tartanunk, s a végsőkig
kell küzdenünk.

Radnics Levente ünnepi megemlékezése
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Az ünnepi műsort Pelsőczy László színművész fellépése zárta. A megemlékezés koszorúzással fejeződött be. 

Ne azt keressük a másikban, hogy mi az, amiben különbö-
zünk, hanem azt, hogy mi bennünk a közös. Mert bár lehet,
hogy sok dologban mást gondolunk, azt azonban soha ne
feledjük, hogy mindannyian elsősorban magyarok va-
gyunk. Ha anno azt nézték volna, hogy miben nem értenek
egyet, akkor ez a forradalom el sem kezdődik, és most nem
állnánk itt. Ez a két dolog a nehéz időkben a fennmaradá-

sunk kulcsa. Ezt hagyták ránk a ’48-as hősök.
Tiszteljük hát meg azzal őket, hogy ma rájuk emlékezünk,
és ami talán a legfontosabb, hőstettüket méltó módon adjuk
tovább az utókornak! Emlékezetük csak így maradhat fenn,
s ez csak rajtunk múlik. 

Tisztelet a Hősöknek! Köszönöm megtisztelő figyelmüket!



24 ÜNNEP Tököli Tükör

Tököl Város nevében Hoffman Pál polgármester és Gergics
Illés alpolgármester koszorúzott. Bóna Zoltán országgyűlési
képviselő is koszorú elhelyezésével emlékezett. A Tököli Re-
formátus Misszió Egyházközség nevében Horváth Dániel
és Kálmánné Krémó Csilla, a Fidesz Tököli Szervezete ne-

vében Moór Tibor és Szilágyi Dezsőné, a Tököli Gazdakör
nevében ifj. Gabara János helyezett el koszorút. 
Díszőrséget a Tököli Mikecz Kálmán Huszárbandérium és
a Halásztelki Bocskai István Szakközépiskola Rendészeti
Tagozatának hallgatói adtak.


